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§ 1 

Val av justerare och dag för justering 
 

1. Ordföranden Therese Carlborg (M) och vice ordförande 

Stefan Nilsson (MP) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 27 november 2013. 

 

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 

den 24 oktober 2013 justerades den 30 oktober 2013. 
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§ 2 

Stadsdelsnämndens sammanträdestider 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för år 2014 

i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till 

sammanträdesdagar för år 2014. Förslaget har anpassats till 

stadsledningskontorets tidplan för när beslut om 

tertialrapporter, delårsbokslut och budget 2015 med 

inriktning 2016 och 2017 ska fattas av nämnden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2013. 

Dnr 2013-586-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 november 2013 
Blad 4 

 

  

§ 3  

Förlängning av entreprenadavtal för drift av Rio 
vård- och omsorgsboende 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med 

Attendo Care AB för tiden 2014-10-31 till och med 2016-

10-30. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

förlängningsavtalet. 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Ärendet 

En central upphandling genomfördes 2009 av 

kommunstyrelsen/ stadsledningskontoret där bland annat 

driften av Rio vård- och omsorgsboende ingick. 

Vårdföretaget Attendo Care AB driver Rio vård- och 

omsorgsboende sedan 1 november 2009. Avtalet gäller till 

och med 30 oktober 2014, och överenskommelse om 

förlängning kan träffas senast nio månader före avtalstidens 

utgång, det vill säga senast 31 december 2013.  

Årets avtalsuppföljning av Rio vård- och omsorgsboende 

visar att de boende får god omvårdnad och att det är en 

fungerande verksamhet. I uppföljningen konstateras dock att 

utveckling bör ske på vissa områden för att motsvara de krav 

och åtaganden som gjorts. Dessa kommer att åtgärdas av 

entreprenören.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att 

förlänga gällande avtal med två år för tiden 31 oktober 2014 

till och med 30 oktober 2016. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 november 2013. 

Dnr 2011-847-2.2.2.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) yrkade bifall till socialdemokraternas och 

vänsterpartiets gemensamma förslag. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. yrkade bifall till 

miljöpartiets tilläggsförslag utöver förvaltningens förslag till 

beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde först proposition på förvaltningens 

förslag till beslut mot socialdemokraternas och vänsterpartiets 

förslag. 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på miljöpartiets  

tilläggsförslag mot alliansens förslag till avslag. 

Nämnden beslöt avslå miljöpartiets tilläggsförslag. 
 
Reservation 1 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

gemensamt förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga avtalet med 

Attendo Care AB för tiden 2014-10-31 till och med 2016-

10-30.  

2. Att verksamheten tas över i egen regi från och med 2014-

10-31 
 
Reservation 2 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot nämndens avslagsbeslut till förmån för eget 

tilläggsförslag enligt följande. 

 

Nämnden beslutar  

 

att möjligheterna till dagliga utevistelser ska säkerställas 

 

att utveckla boendet till ett boende med grön hälsoprofil  

 

att i övrigt anföra följande: 

 

Den kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att 

de boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

Rätten och möjligheterna till utevistelse ska säkerställas. 

Många som egentligen vill behöver motivation och 

uppmuntran för att komma ut. Undersökningar visar att de 

som ute regelbundet blir friskare, mindre deprimerade och 

mindre läkemedelsberoende. Att ha tillgång till en uteplats 

med växtlighet och grönska där de gamla kan få känna solens 
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strålar i ansiktet och uppleva årstidsväxlingarna kan innebära 

stor livskvalitet. 

 

I dagsläget finns inget profilboende i stadsdelen för de äldre 

som vill ha ett boende med en stark miljö-och hälsoprofil. Ett 

sådant skulle ha en mängd positiva effekter för de äldre som 

bor där.  

 

Ekologiska råvaror ska alltid väljas när det finns att tillgå, i 

möjligaste mån närproducerade och årstidsbaserade. All mat 

ska tillagas på plats. Det ska finnas tillagningskök på boendet.  

 

Vårdhundar, som bevisats vara hälsobringande för många 

äldre, och regelbundna grundliga läkemedelsgenomgångar för 

att säkra att patienter inte fel- eller över medicineras är några 

av de verktyg vi ser skulle ge ökat välbefinnande och hälsa.  

 

Projekt som ”Ungdomsbesök i vård- och omsorgsboenden” 

har varit mycket lyckosamma och det skulle vara bra om det 

gick att permanenta liknande verksamheter. Det är uppenbart 

att ungdomar kan tillföra höjd livskvalitet i vården och 

omsorgen av gamla, inte minst genom att de kan ha mer tid 

för samtal och att motivera de gamla till att exempelvis 

komma ut under dagen.  

 

Miljövänliga och ekologiskt hållbara alternativ ska alltid 

väljas vid inköp av produkter för rengöring, hushållsarbete 

osv. Engångsmaterial ska väljas bort. På samma sätt som 

Stockholms alla förskolor bör vara fria från skadliga 

kemikalier ska äldreboendet med miljöprofil sträva mot att 

erbjuda en giftfri miljö och bli en förebild för alla stadens 

boenden. Det kan handla om materialval, giftfria textilier osv. 

Matavfall ska minimeras i möjligaste mån, och det matavfall 

som ändå blir ska återvinnas till biogas eller komposteras.  

 

För medarbetarna ska det finnas tjänstecyklar för att spara tid, 

miljö och också hälsa, kanske som komplement till eventuella 

tjänstebilar som drivs med el.  

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios (V) anmälde ett gemensamt uttalande enligt 

följande. 

 

Det är viktigt att det finns en mångfald av olika aktörer inom 

vård och omsorgsboenden på Östermalm. Linnégården, 
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Kattrumpstullen och Kampementet är verksamheter som är 

upphandlade sedan lång tid. Den enda verksamheten som 

idag drivs i egen regi är Dianagården. Det är därför dags att ta 

tillbaka ytterligare ett vård och omsorgsboende till egen regi. 

 

Den kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att 

de boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

Detta anser vi är mycket allvarligt. Undersökningar visar att 

de som regelbundet vistas i grön- områden blir friskare, 

mindre deprimerade och mindre läkemedelsberoende. Även 

en kort promenad varje dag förbättrar hälsan och 

välbefinnandet avsevärt, ett faktum som samtidigt medför att 

hälso- och sjukvårdskostnaderna reduceras. I den 

kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att de 

boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 
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§ 4  

Kvalitets- och avtalsuppföljning på Rio vård- och 
omsorgsboende 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner kvalitets- och 

avtalsuppföljningen av Rio vård- och omsorgsboende för år 

2013. 
 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen har under hösten 2013 genomfört en 

kvalitets- och avtalsuppföljning av verksamheten vid Rio 

vård- och omsorgsboende. Attendo Care ansvarar för driften 

av Rio vård- och omsorgsboende sedan 1 november 2009. 

Jämfört med uppföljningen år 2012 har förbättringar skett vad 

gäller bland annat egen tid, utevistelse och ett fortsatt 

utvecklingsarbete vad gäller mat och måltidssituationen. 

Attendo Care har under oktober 2013 har bytt matleverantör 

till Dafgård sedan det framkommit i brukarundersökningen 

för år 2012, att endast 54 % tyckte att maten smakade bra. 

Samtliga förbättringsområden inom hälso- och sjukvården 

från förra uppföljningen är åtgärdade.  Arbetet med 

hanteringen av avvikelser har kvalitetssäkrats genom att det 

nu finns 2 kvalitetsgrupper i verksamheten med ansvar för 

vardera 3 våningsplan. En sjuksköterska har anställts specifikt 

för korttidsboendet vilket är positivt. Det har skett en 

försämring sedan förra uppföljningen vad gäller antalet av 

sjuksköterskor upprättade vårdplaner och ordinerade 

nutritionsåtgärder för boende med nutritionsproblematik 

vilket ledningen tillsammans med sjuksköterskorna har börjat 

åtgärda. Bedömningen är att verksamheten bedriver en god 

och säker vård. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 oktober 2013. 

Dnr 2013-230-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S), ledamoten Jaime Barrios 

(V) och vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde 

ett gemensamt uttalande enligt följande. 
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Eftersom det skett en försämring när det gäller uppföljning 

vad gäller antalet av sjuksköterskor upprättade vårdplaner och 

ordinerade nutritionsåtgärder för boende med 

nutritionsproblematik, är det synnerligen viktigt att följa upp 

detta inom kort.    

 

Den kvalitetsuppföljning som redovisas till nämnden visar att 

de boende inte erbjuds regelbunden utevistelse i närmiljön. 

Undersökningar visar att de som regelbundet vistas i grön- 

områden blir friskare, mindre deprimerade och mindre 

läkemedelsberoende. Även en kort promenad varje dag 

förbättrar hälsan och välbefinnandet avsevärt, ett faktum som 

samtidigt medför att hälso- och sjukvårdskostnaderna 

reduceras.  

  

Det finns flera orsaker till att utevistelsen har en sådan positiv 

inverkan på hälsan: 

 Solljus hjälper människan att tillgodogöra sig vitamin D, 

som behövs för att skelettet inte ska urkalkas. 

 Natur, vatten och växtlighet har en positiv inverkan på 

välbefinnandet. 

 En trädgård eller en park erbjuder många möjligheter till 

fysiska aktiviteter och social samvaro. 

 Naturen med sin variation kan användas som 

minnesträning. 
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§ 5  

Uppföljning av VH-assistans 2013 och förslag på 
förlängning av avtal 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna uppföljningen av 

verksamheten VHassistans. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att förlänga avtalet med 

VHassistans från och med den 1 oktober 2014 till och 

med den 30 september 2016. 
 
Ärendet 

Under 2010 beslutade nämnden att konkurrensutsätta driften 

av utförande av personlig assistans. Upphandling 

genomfördes och uppdraget gick till VHassistans. Avtal 

tecknades, från och med 2010-10-01 till och med 2014-09-30, 

avseende uppdragets innehåll och omfattning, vilket nu har 

följts upp av förvaltningen. Förvaltningen anser att 

verksamheten i sin helhet bedrivs enligt avtal.  

Förvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att godkänna 

förvaltningens förslag till förlängning av avtalet med 

VHassistans från och med 2014-10-01 till och med 2016-09-

30. Avtalet anmäls då i decembernämnd.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 november 2013. 

Dnr 2013-598-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. Ledamoten Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) anslöt sig 

till miljöpartiet de grönas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för gemensamt 

förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att godkänna uppföljningen av verksamheten VH-assistans 

och lägga ärendet till handlingarna 

 

att driften av personlig assistans ska övergå i 

stadsdelsförvaltningens regi fr.o.m. den 1 oktober 2014 

 

att i övrigt anföra följande 

 

Enligt LSS har varje brukare rätt att välja utförare av sin 

assistans. För de brukare som önskar ha kommunen som 

utförare finns i dag inte detta alternativ, eftersom det 

kommunala alternativet har varit utlagt på entreprenad på 

VH-assistans.  

 

Det bör finnas ett kommunalt alternativ och avtalet med VH-

assistans bör inte förlängas. Det skulle ge brukare av assistans 

möjligheten att också ha kommunen som utförare, vilket för 

många är en viktig valfrihet. Brukare som idag har VH-

assistans skulle efter en sådan förändring ha möjlighet att 

välja att fortsätta med denna utförare. Inte minst för personer 

som kommer att beviljas personlig assistans, och då står inför 

att välja utförare, skulle det vara värdefullt att kunna välja 

mellan olika privata alternativ (inklusive VH-assistans) och 

kommunen som utförare. 
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§ 6  

Uppföljning av entreprenaden AB Amygdalus – 
Gärdets gruppbostäder och Karlaplans dagliga 
verksamhet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

verksamheterna inom entreprenaden Amygdalus. 
 
Ärendet 

Gruppbostäderna på Sandhamnsgatan 22, 26 och 30 samt 

Karlaplans dagliga verksamhet drivs sedan 2008 på 

entreprenad av företaget Amygdalus. Verksamheten följs upp 

årligen av representanter från stadsdelsförvaltningen 

tillsammans med verksamhetsansvarig samt medarbetare från 

Amygdalus. Verksamheterna motsvarar förvaltningens 

förväntningar avseende utformning, innehåll och ledarskap. 

Avtalstiden löper ut den sista september 2014 varför en ny 

upphandling har inletts.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 november 2013. 

Dnr 2013-604-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7  

Ny förskola i kvarteret Stettin i stadsdelen 
Ladugårdsgärde  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om en ny förskola 

för fyra barngrupper inom kvarteret Stettin enligt detta 

tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av att genomföra 

projektet med den nya förskolan. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att 

beställa genomförandet av fastighetskontoret och att 

teckna hyresavtal med fastighetskontoret till en hyra av  

1 783 219 kronor per år under förutsättning att 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner projektet. 

4. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Detta genomförandeärende rör en förskola i kvarteret Stettin i 

stadsdelen Ladugårdsgärdet. Stadsbyggnadskontoret har 

upprättat ett detaljplaneförslag som medger en 

bostadsbebyggelse på fastigheten Stettin 7 som ligger 

strategiskt placerat i hörnet 

Sandhamnsgatan/Lindarängsvägen där Gärdets landskapsrum 

övergår i Värtahamnens planerade stadsstruktur.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 november 2013. 

Dnr 2013-595-2.6. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiet de grönas förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag 

 

att i övrigt anföra följande: 

 

Det är viktigt att bygga och inreda på ett sätt som inte riskerar 

hälsan för barnen som ska gå där. Det handlar bland annat om 

att undvika farliga kemikalier i golv, möbler, färger och 

leksaker. Förskolan bör vara guldklassad, svanenmärkt och 

följa Stockholms stads miljöprogram, dvs. man får t.ex. inte 

lägga in pvc/vinyl-golv. Det är också viktigt att barnen får en 

kreativ och stimulerande förskolegård. 
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§ 8  

Ansökan från Stora Skuggans 4 H-gård 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att återremittera ärendet till 

förvaltningen. 
 
Ärendet 

Ärendet rör en ansökan från Stora Skuggans 4H-gård om 

verksamhetsbidrag om 600 tkr. 4H-gården ligger på Norra 

Djurgården, är mycket välbesökt, inte minst av barn och unga 

med funktionsnedsättning och har i mån av ekonomiskt 

utrymme av fått verksamhetsbidrag av Stadsdelsnämnden. 

Årets ansökan avser: 

 Färdigställande av klubbhus, annexet 

 Lägerverksamhet för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning 

 Ridledare till verksamheten för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning 

 Färdigställandet av ett handikappanpassat stall till 

Islandshästar 

 Foderkostnader och driftskostnader 

 Utvecklings- och fortbildningsmaterial 

 Resurser till att möta det stora antalet besökare på gården 

 

Utifrån genomförd uppföljning menar förvaltningen att 

föregående verksamhetsbidrag har används såsom tänkt 

varför nämnden denna gång föreslås bevilja 400 tkr för 2013. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2013. 

Dnr 2013-547-5.4. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

skulle återremittera ärendet till förvaltningen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först alliansens förslag om återremiss 

mot att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. Nämnden 

beslöt avslå att ärendet skulle avgöras vid sammanträdet. 

 

Nämnden ställde sig bakom ordförandes förslag att 

återremittera ärendet till förvaltningen. 
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§ 9  

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd för 
Östermalms Pizzeria AB 

Beslut 

1. Östermalms Pizzeria AB, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten få servera spritdrycker, vin, starköl och andra 

jästa alkoholdrycker måndag till söndag i restaurang 

Östermalms Pizzeria, Furusundsgatan 18, 115 37 

Stockholm,  

Kl. 11:00-22:00 och på uteserveringen kl. 11:00-22:00. 

2. Nämnden överlämnar och åberopar detta yttrande till 

socialnämndens tillståndsenhet. 
 
Ärendet 

Östermalms Pizzeria AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, måndag till söndag, kl. 

11-00-22.00 i Östermalms Pizzeria och i tillhörande 

uteservering kl. 11.00–22.00. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför att stadsdelsnämnden att 

tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 oktober 2013. 

Dnr 2013-536-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10  

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd för 
Koluman Invest AB 

Beslut 

1. Koluman Invest AB, Kung Olofs väg 16, 193 40 Sigtuna 

bör utifrån en social bedömning beviljas stadigvarande 

serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker 

måndag till söndag i Café Linné Hörnan, (tidigare Paul & 

Nobert) Strandvägen 9, 114 56  Stockholm, kl. 11:00-

01:00 samt på uteservering kl. 11:00-22:00. 

2. Nämnden överlämnar och åberopar detta yttrande till 

socialnämndens tillståndsenhet. 
 
Ärendet 

Koluman Invest AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, måndag till söndag, kl. 

11:00-01:00 i Café Linné Hörnan(tidigare restaurang Paul & 

Nobert) och i tillhörande uteservering kl. 11:00 -22:00. 

Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför att stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 oktober 2013. 

Dnr 2013-541-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  

Reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och  
insatser enligt LSS till barn, ungdomar och vuxna 
med funktionsnedsättning 

Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna tjänsteutlåtandet 

som svar på remissen och att översända detsamma till 

kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

I ärendet svarar förvaltningen på en remiss med förslag på 

nya riktlinjer för bistånd enligt SoL och insatser enligt LSS 

till barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning. 

Förvaltningen anser att de förslagna riktlinjerna är omfattande 

och väl genomtänkta och att de kommer att bli ett mycket bra 

stöd i handläggningsförfarandet. Förvaltningen har inget att 

erinra. Rådet för funktionshinderfrågor anser också att 

riktlinjerna är omfattande och genomtänkta men att de 

behöver utvecklas för de mest psykiskt sjuka.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 november 2013. 

Dnr 2013-475-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Jaime Barrios (V), ledamoten Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. 

(MP) yrkade bifall till vänsterpartiets, socialdemokraternas 

och miljöpartiet de grönas gemensamma förslag. 

  
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Jaime Barrios (V), ledamoten Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. 

(MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

enligt följande. 
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Förslag till beslut 

 

1. Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

 

Motivet bakom LSS är att utjämna skillnader i 

livsmöjligheter. Det är en individuell rättighetslagstiftning, 

där varje fall ska prövas individuellt, vilket också framgår av 

dom från Högsta domstolen. 

 

Socialförvaltningen har gjort en tolkning av Högsta 

förvaltningsdomstolens domar som inte är orimlig, men inte 

heller är nödvändig. HFD gör en mycket snäv tolkning av 

LSS och skiljer sig därigenom från såväl tidigare instanser 

som Socialstyrelsens tolkning av lagstiftarens intentioner. Det 

är naturligtvis tråkigt i sig. Det är därför rimligt och 

förståeligt att ur et tjänstemannaperspektiv föreslå en 

anpassning till HFDs dom. 

 

Politiskt är dock situationen annorlunda. Hela motivet bakom 

LSS är att utjämna skillnader i livsmöjligheter. Det är en 

individuell rättighetslagstiftning, där varje fall ska prövas 

individuellt, vilket också framgår av domen, även om den 

tydligt strävar efter att vara generell och  

prejudicerande. 

 

Domen innebär tydligt att vi kan neka att ge ledsagning vid 

semesterresa. Som kommun är vi dock alltid fria att tolka 

lagstiftningen till individens fördel. Det finns därför inga 

juridiska hinder för att behålla våra nuvarande riktlinjer vad 

det gäller ledsagning vid semesterresa. 

 

Socialförvaltningen bör därför återkomma med riktlinjer där 

rätten till semesterresa med ledsagare kvarstår i oförändrad 

form. 

 

En inskränkning i enlighet med socialförvaltningens förslag, 

skulle innebära en avsevärt försämrad livskvalitet för en 

grupp stockholmare. Vi anser att det skulle strida mot såväl 

lagstiftarens ambitioner om att ha en socialtjänst i världsklass. 

Därutöver anser vi att timmar som inte utnyttjats under en 

månad bör kunna överföras till följande månad. Detta påpekar 

funktionshinderrådet att de lovats tidigare och denna 

revidering av riktlinjerna verkar vara ett rimligt tillfälle att 

leva upp till detta löfte. 
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§ 12  

Förslag till detaljplan för Sidensvansen 6 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bland andra 

Östermalms stadsdelsförvaltning med anledning av 

detaljplaneförslag om planändring för fastigheten 

Sidensvansen 6. 

Syftet med planändringen är att den skolverksamhet som idag 

finns på fastigheten får stöd i detaljplan. Befintlig byggnad 

inrymmer Tyska Skolan vilken har tidsbegränsat bygglov 

som löpt ut 2012-05-01. Planområdet är beläget vid 

Bragevägen 2 i Östermalm och omfattar ca 1025 kvm. 

Förbunds- 

republiken Tyskland äger fastigheten. 

Förvaltningen har inga invändningar mot planförslaget. 

Förvaltningen förstår att barnens utevistelse på gården 

behöver schemaläggas, eftersom den endast är 460 kvm stor. 

Närmaste allmänna park är Balders Hage i Lärkstaden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 november 2013.  

Dnr 2013-576-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Nybyggnad av vård- och omsorgsboende i kv. 
Hjorthagen 1:3 Norra Djurgårdsstaden (Brofästet) – 
lägesrapport 2 

Beslut 

1. Lägesrapporten godkänns. 

2. Lägesrapporten sänds för kännedom till Micasa 

Fastigheter i Stockholm AB. 
 
Ärendet 

Behovet av olika slags institutionsboende för äldre har 

minskat pga minskat antal äldre i befolkningen, högre 

standard och tillgänglighet för vanliga bostäder och bättre 

hälsa hos de äldre. Enligt prognoserna skulle dock behovet 

kunna öka igen från omkring år 2020. Osäkerheten är dock 

mycket stor om hur det framtida behovet kommer se ut. 

 

För att möta ett eventuellt ökat framtida behov av vård- och 

omsorgsboende godkände Stadsdelsnämnden (SDN) år 2012 

inriktningen om uppförande av ett nytt vård- och 

omsorgsboende i Norra Djurgårdsstaden, Hjorthagen. Stadens 

fastighetsbolag Micasa har tilldelats mark inom delområdet 

Brofästet. En arkitekttävling har genomförts som White 

Arkitekter, Göteborg vann. En styrgrupp med representanter 

från Micasa. White Arkitekter och Stadsdelsförvaltningen 

(SDF) planerar utformning av funktioner, behov, ytor och 

samband. Inflyttning planeras kunna ske 2018. 

 

SDF har hela tiden framhållit vikten av att man under den 

fleråriga planeringsprocessen kan ändra inriktning till 

seniorlägenheter eller vanliga bostadslägenheter, om det 

skulle visa sig att ett vård- och omsorgsboende inte kommer 

behövas. SDF har även framhållit vikten av rimliga 

ekonomiska förutsättningar. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 november 2013. 

Dnr 2012-103-2.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordförande Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är viktigt att miljöambitionerna för vård- och 

omsorgsboendet är höga. Möjligheterna ska tillvaratas fullt ut 

att använda giftfria material och byggnaden ska uppnå 

guldnivå i certifieringssystemet Miljöbyggnad. 
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§ 14  

Tillägg till detaljplan för del av Kattrumpstullen 1 i 
stadsdelen Norra Djurgårdsstaden 

Beslut 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har inbjudit till samråd om förslag till 

tillägg till detaljplan för del av Kattrumpstullen 1. Syftet med 

planändringen är att den skolverksamhet som idag finns på 

fastigheten ska få stöd i detaljplanen.  

 

Förvaltningen har inga synpunkter på förslaget till tillägg till 

detaljplan för Kattrumpstullen 1. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 november 2013. 

Dnr 2013-593-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Månadsrapport oktober 2013 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Prognosen per oktober månad visar ett överskott om 11,6 

mnkr, Prognostiserat överskott motsvarar 0,9 procent av 

bruttobudgeten om 1329,8 mnkr. I tertialrapporterna har 

godkänts att Stadsmiljö medges ett överskridande med 1,6 

mnkr för extra underhållsåtgärder. För prestationsjusteringar 

inom verksamheten funktionsnedsatta har i prognosen 

beräknats ytterligare ca 5,0 mnkr. För förskolebarn beräknas 

en ökning av schablonerna och ytterligare medel för höga 

hyror och barnomsorgsgarantin, netto 3,7 mnkr.  

Bokföringen per oktober uppgår till 915,8 mnkr vilket är 77,2 

% av nettobudgeten. Med hänsyn tagen till beräknad 

budgetökning för prestationsjusteringar inom verksamheterna 

funktionsnedsatta och förskola uppgår förbrukningen till 

76,7%. Motsvarande för år 2012 var 899,2 mnkr (76,3 %). 

Det är huvudsakligen inom äldreomsorgen som kostnaderna 

varit lägre än vid motsvarande tid 2012 medan 

Förskoleverksamheten har ökade kostnader som följd av 

utbyggnaden i Norra Djurgårdsstaden, rivning av 

förskolelokal i kvarteret Krubban, ombyggnation av 

Humlanhuset.  

Dnr 2013-142-1.2.1.  
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§ 16  

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 14 oktober 2013 och 11 november 2013. 
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§ 17 

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för funk- 

tionshinderfrågor den 7 november 2013.  
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§ 18  

Anmälan av promemoria 2013-11-25 med förteck-
ning av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser, 
protokollsutdrag m.m. till Östermalms stads-
delsnämnd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 

Från och med 2013-10-16  till och med 2013-11-17 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige och 

Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från KS sammanträdet den 23 oktober 2013 

(utdrag) 

§ 9 Förslag på sammanträdestider för kommunstyrelsens 

ekonomiutskott januari-15 oktober 2014. 

Protokoll från KF sammanträdet den 22 oktober 2013 

(utdrag) 

§ 16 Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige för tiden 1 januari-20 oktober 2014 (utl. 

2013:129) 

§ 18 Gemensamma principer för hyressättning av Stockholms 

stads förskolor hos AB Svenska Bostäder, AB 

Stockholmshem och AB Familjebostäder. 

§ 21 Förslag till genomförande av Open Stockholm Award 

2014. 

§ 26 Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i 

Stockholms stad för biologisk behandling. 

§ 27 Biogasstrategi för Stockholms stad, förslag från miljö- 

och hälsoskyddsnämnden. 

§ 30 Energiplan för Stockholm. 

§ 31 Stockholms stads förskoleprogram – Framtidens 

förskola. 

§ 32 Riktlinjer för övergångar mellan förskola och skola i 

Stockholms stad från 2013. 

Protokoll från KF sammanträdet den 4 november 2013 

(utdrag) 

§ 21 Kultur i ögonhöjd – för, med och av barn och unga. 

Program för barn- och ungdomskultur i Stockholm (utl. 

2013:146) 

 

B. Meddelande från Socialförvaltningen i Stockholms 

stad 
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Protokoll från socialförvaltningen, avdelningen för 

stadsövergripande sociala frågor den 22 oktober 2013 

(utdrag) 

§ 14 Statsbidrag för kompetensutveckling. 

Projektrapport från stadsrevisionen, dnr 3.1.3.-81/2013, 

Äldreomsorg- uppföljning av verksamhet i egen regi nr 

8/2013. Nämnderna som ingår i granskningsrapporten är 

Bromma, Hägersten-Liljeholmen och Södermalm. Dessa 

nämnder ska avge yttrande. Rapporten överlämnas för 

kännedom till de stadsdelsnämnder som inte ingått i 

granskningen. 

 

C. Meddelande från Socialnämnden i Stockholms stad 

Protokoll från socialnämnden, tillståndsutskottet, nr 10/2013 

 

D. Skrivelser, rapporter, avtal m.m. 

Skrivelse 2013-10-30 från Per-Ola Larsson om tänkbara 

åtgärder för att förstärka socialpsykiatrin på Östermalm. 

Skrivelse 2013-10-31 från Per-Ola Larsson om stöd till dig 

med psykisk funktionsnedsättning. 

Uttalande 2013-11-09 från Synskadades Riksförbund 

Stockholms stad om ”Garantera tillgängliga e-tjänster”. 

 

E. Domar 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

16 

DOM 2013-10-07, mål nr 26125-12 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2012-11-22 § 5. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

16 

DOM 2013-10-15, mål nr 4632-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-02-07, § 8. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 

Högsta förvaltningsdomstolens beslut 

DOM 2013-10-17, mål nr 4897-13 avseende rätt att ta del av 

allmän handling; fråga om prövningstillstånd. Kammarrättens 

i Stockholm dom den 1 juli 2013 mål nr 2438-13. Högsta 

förvaltningsdomstolen meddelar inte prövningstillstånd. 

Kammarrättens avgörande står därmed fast. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, Enhet 

11 
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DOM 2013-10-21, mål nr 14022-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om 

avvisning. Förvaltningsrätten avvisar överklagandet. 

 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, enhet 

11 

DOM 2013-10-22, mål nr 23910-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-09-26, § 11. Förvaltningsrätten 

avvisar överklagandet, vilket innebär att det inte tas upp till 

prövning. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, enhet 

16 

DOM 2013-11-01, mål nr 4515-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen. Östermalms 

stadsdelsnämnds beslut 2013-02-07, § 5. Förvaltningsrätten 

avslår överklagandet. 

Förvaltningsrätten i Stockholm, Allmänna avdelningen, enhet 

11 

DOM 2013-11-07, mål nr 20830-13 avseende 

laglighetsprövning enligt kommunallagen; nu fråga om 

muntlig förhandling. Östermalms stadsdelsnämnds beslut 

2013-08-22, § 5. Förvaltningsrätten som senare kommer att 

avgöra målet slutligt, fattar följande beslut. Förvaltningsrätten 

avslår yrkandet om muntlig förhandling. Förvaltningsrätten 

förelägger N.N att senast den 29 november 2013 skriftligen 

slutföra talan. 
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§ 19  

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Göran Månsson informerade nämnden om 

Stockholms stads utdelning av kvalitetsutmärkelsen som äger 

rum tisdagen den 26 november 2013 i Blå Hallen, Stadshuset.  

Från Östermalms stadsdelsförvaltning deltar Hedvig 

Eleonoras förskole enhet. Staden har också ett specialpris, 

”Förnyelsepriset”. Till detta pris har Östermalms fält- och 

preventionsenhet nominerats. 

 

Torsdagen den 28 november 2013 träffar representanter ur 

nämnden stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor.  

Från nämnden deltar ordförande Therese Carlborg (M), vice 

ordförande Stefan Nilsson (MP) och ersättare Fredrik Boeke 

(S).  

 

Tisdagen den 3 december 2013 är det ”Trygghetsvandring” i 

Norra Djurgårdsstaden med start kl. 18:00. Samling vid 

Kontorsvillan, Gasverksvägen 15. Stadsdelsförvaltningens 

fältassistenter tillsammans med närpolisen deltar i vandring. 

Intresserade är välkomna att delta. Ingen föranmälan utan det 

är bara att komma till samlingsplatsen kl. 18:00. 

 

Stadsdelsdirektören berättade vidare att från och med den 1 

december 2013 kommer vård- och omsorgsboendet 

Kattrumpstullen drivas av ny entreprenör, företaget KOSMO 

( Kropp Och Själ Med Omtanke). Linnégården kommer att 

drivas av Ersta Diakoni. 
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§ 20  

Övriga frågor 

Inga frågor att anteckna. 

 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse från ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. om 

”Stadsdelsnämndens sociala delegation”. 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 21  

Upphandling av hemtjänstinsatser under nattetid 
och larmutryckning dygnet runt 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 november 2013 
Blad 33 

 

  

§ 22  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 16 

oktober 2013 och 24 oktober 2013. 


